



# Referat af hovedbestyrelsesmøde

søndag den 18. juni 2023

Mødet blev afholdt som online-møde.

---

Poul Jacobsen  
Formand  
Brovangen 8  
5464 Brenderup  
+45 4083 3616  
formand@skak.dk  
www.skak.dk

## Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat af HB-mødet den 7. april 2023
3. Godkendelse af referatet af Delegeretmødet 2022
4. Godkendelse af referatet af Delegeretmødet 2023
5. Godkendelse af referatet af ekstraordinært delegeretmøde 2023
6. Forretningsudvalgets beretning
7. Ændring, Fide-ratinggrænse for kvinde-danmarksmesters deltagelse i kandidatklassen
8. Økonomi og regnskab
9. Divisionsturneringen – strukturdebat
10. Divisionsturneringen – løbende opdatering af resultater
11. Valg af medlemmer til ”støtteforenings udvalg”
12. Strukturudvalg
13. Nyt fra hovedkredsene
14. Eventuelt

## Deltagere:

**FU-medlemmer:** Poul Jacobsen (PJ), Poul Guldbæk Olesen (PGO) & Arild Rimestad (AR). Afbud fra Jesper Fris.

**Hovedkredsrepræsentanter:** Holger Lodahl, 1. HK (HL) – Niels Steen Larsen, 2. HK (NSL) – Michael V. Nielsen, 3. HK (MVN) – Karl Posselt, SJ-HK (KP) – Claus Andersen, 6. HK (CA) – Bjarne Sønderstrup, 7. HK (BS) - Jakob Werner, 8. HK og Morten Fabrin, 9. HK (MF).

PJ var ordstyrer og PGO var referent.

## **Referat:**

### **1. Godkendelse af dagsorden**

Der var en enkelt bemærkning til ordlyden af pkt. 9, som derfor blev ændret til den formulering, som nu fremgår. Desuden blev det i forbindelse med forretningsudvalgets beretning vedtaget at indsætte et nyt punkt: "Ændring af Fide-ratinggrænse". Mødets dagsorden blev herefter godkendt med den ordlyd, som fremgår ovenfor.

### **2. Godkendelse af referat af HB-mødet den 7. april 2023**

Referatet blev godkendt.

### **3. Godkendelse af referatet af Delegeretmødet 2022**

Referatet blev godkendt.

### **4. Godkendelse af referatet af Delegeretmødet 2023**

Referatet blev godkendt, under forudsætning af at der ikke indkommer protester indenfor en måned efter offentliggørelsen, jf. DSU's vedtægter. Det blev også bemærket, at der p.t. endnu ikke, som det er besluttet, var lagt en lydfil fra mødet på skak.dk. PJ følger op på dette.

### **5. Godkendelse af referatet af ekstraordinært delegeretmøde 2023**

Referatet af dette møde, som blev afholdt den 10. juni 2023, er endnu ikke offentliggjort. Når det sker, vil HB-medlemmerne som alle andre have mulighed for at komme med indsigelser. Men hvis dette ikke sker, betragtes referatet til den tid som godkendt af HB,

### **6. Forretningsudvalgets beretning**

Den skriftlige beretning er vedlagt som bilag. Desuden blev følgende punkter gennemgået:

- a. Fide-ratinggrænsen i forbindelse med kvindernes kvalifikation til kandidatklassen. (behandles i særskilt punkt, jf. referat af pkt. 1 og 7)
- b. En konkret beslutning fra ungdomslandstræneren vedr. udtagelseskriterierne til ungdomslandsholdet fik fuld tilslutning fra HB.
- c. Med start i august måned bliver det muligt at købe udvalgte titler og forbrugsvarer fra Skaksalgets restlager i forretningen "bedretilskak.dk", som er en fysik butik tilknyttet foreningen "Skak for Sjøv" på Frederiksberg. Mere information herom følger, når de endelige aftaler er på plads.
- d. Det blev nævnt, at Frederiksberg Skakklubs formand Erik Jarlsnæs har udført et fint stykke arbejde i forbindelse med høringsrunden om omlægning af divisionsturneringen og gerne vil bidrage med lignende opgaver fremover.
- e. DSU har fået en henvendelse om medvirken ved et såkaldt skakboksningssarrangement, formentlig fredag den 4/8 i København. Selv om der er tale om en ikke-officiel skakaktivitet, der fx ikke er anerkendt af FIDE, var der enighed om at det kunne give DSU positiv omtale og derfor også burde støttes økonomisk

ved fx at dække udgifter til rejseudgifter og fortæring m.v. i "mindre omfang". Den tidligere DM-kommentator og dommer m.v. Per Andreasen fra Nørresundby har en del erfaring på området, og der var opbakning til at lade ham være kontaktperson. For en ordens skyld blev det præciseret, at det handler om boksere, der spiller skak og ikke skakspillere, der bokser!

Der vil blive orienteret nærmere på skak.dk, når arrangementet nærmer sig.

Beretningen blev godkendt.

## **7. Ændring af Fide-ratinggrænse for kvinde-danmarksmesters deltagelse i kandidat-klassen.**

AR orienterede om, at det har vist sig vanskeligt at få tilstrækkeligt mange stærke spillere til at melde sig til det kommende kvinde-DM, der afholdes i september. Konsekvensen kan blive, at der ikke er stærke spillere nok til, at det giver mening at afholde et kvinde-DM 2024. Efter en diskussion af konsekvenserne heraf blev det derfor vedtaget at ratinggrænsen for en kvinde-danmarksmesters deltagelse ved det kommende DM 2024 forsøgsvis nedsættes fra de nuværende 1900 til 1800. Ordningen evalueres efter afholdelsen af Kandidatklassen 2024.

## **8. Økonomi og regnskab**

Som bilag til mødet var der udsendt en oversigt over DSU's bogførte indtægter og udgifter pr. 16. juni 2023, og PGO gennemgik de vigtigste hertil heri. Det blev understreget, at der manglede nogle udgiftsposter – men at tallene vil blive fulgt op med et halvårsregnskab pr. 30. juni, som vil blive udsendt til HB's medlemmer til den tid. Overordnet set er tallene nogenlunde som forventet og gav ikke anledning til bemærkninger.

Foruden de aktuelle tal blev nogle emner, som også er nævnt i FU's beretning, kort omtalt:

- Status for de indkomne midler til juniorelitestøtte, nu placeret på en særskilt konto.
- Den kommende overdragelse af midler fra DSU's nu nedlagte støtteforening.
- Konsekvenserne for DSU af en ny bogføringslov, som betyder, at der fra og med regnskabsåret 2024 skal anvendes et andet program til regnskab og bogføring.

## **9. Divisionsturneringen – strukturdebat**

Siden drøftelsen på aprilmødet havde der været en høringsrunde, hvor alle landets klubber har haft mulighed for at ytre sig om planerne for en ny struktur. Det oprindelige oplæg fra Jakob Rathlev, Bjarne Sønderstrup m.fl, var udsendt i en ny udgave, og desuden var der udsendt et notat fra Morten Fabrin, som fremlagde dette på mødet. Begge bilag er vedlagt referatet.

Vedr. selve processen var der enighed om at det var skuffende, at kun relativt få klubber havde indsendt høringssvar. Det skulle dog tilføjes, at emnet også havde været drøftet under "eventuelt" på det ekstraordinære delegeretmøde, hvor enkelte klubber også havde deltaget i debatten. I den forbindelse nævnte JW nogle kritiske bemærkninger om processen og nævnte bl.a., at det efter hans mening ikke havde været tilstrækkelig klart for klubberne hvem der stod bag det udsendte oplæg og hvordan beslutningsprocessen ville være.

CA mente, at det ikke stod tilstrækkeligt klart, hvilke problemer man ønskede at løse/afhjælpe med en omlægning og at dette skulle belyses bedre, før der blev taget en endelig beslutning.

Der kunne generelt konstateres stort flertal for følgende:

- 1) at lade Skakligaen fortsætte i sin nuværende form, dvs. med 10 hold og uden en øst/vest-opdeling.
- 2) at det samlede antal af divisionshold skal reduceres.
- 3) at det er OK, at 7. og 9. hovedkreds allerede fra sæsonen 2023/24 efter konkret beslutning kan afgive én eller to oprykningspladser til 2. division til 1. hovedkreds, hvis der er enighed mellem hovedkredsene herom.

Den videre behandling af divisionsturneringens fremtidige struktur blev udsat til HB-mødet den 27/8, og der kunne også – i modsætning til konklusionen på det seneste HB-møde – konstateres en overvejende stemning for at man ikke skulle forhaste sig og derfor udsætte ændringen med et år, da der stadig er en del ubesvarede spørgsmål, og at det muligvis ikke er tilstrækkelig klart for alle involverede klubber hvad en omlægning vil kunne medføre. I givet fald vil det først blive i sæson 2024/25, at overgangsregler vil træde i kraft. Forud for næste HB-møde skal det nedsatte udvalg foretage en grundig opsummering af ”sagen” som beslutningsgrundlag, før der blive taget en endelig beslutning.

### **10. Løbende opdatering af resultater fra divisionsturneringen**

På det seneste HB-møde blev det vedtaget, at resultaterne fra hele divisionsturneringen løbende skal live-opdateres, så man hjemmefra kan følge med, og dette har siden påske fremgået af holdturneringssiden på skak.dk. Men da det formodes, at der stadig vil være problemer for nogle divisionsklubber med at overholde dette krav, bl.a. pga problemer med at skaffe en ikke-spillende dommer, blev emnet taget op igen.

Det blev nu besluttet at lave en overgangsregel sådan at **løbende opdatering er et krav i Skakligaen, mens man i 1. og 2. division i sæson 2023/24 stadig vil kunne søge dispensation**. Fra sæson 2024/25 er der krav om en sådan opdatering i hele divisionsturneringen.

### **11. Valg af medlemmer til ”støtteforeningsudvalg”**

Unionens formand Poul Jacobsen og kasserer Poul Guldbæk Olesen samt Støtteforeningens hidtidige formand Allan Bangsbro blev valgt til dette udvalg.

### **12. Strukturudvalg**

Punktet blev igen udsat til næste møde.

### **13. Nyt fra hovedkredsene**

Der henvises til det vedlagte bilag.

### **14. Eventuelt**

Her blev bl.a. nævnt følgende :

- AR gjorde opmærksom på, at folkene bag ”Danbase” er i fuld gang med en opdatering og formodes at komme med en ansøgning om støtte hertil på HB`s næste møde.

- MF efterlyste tilbagemeldinger på effekten af nogle af de aktiviteter, som HB har ydet støtte til indenfor det seneste års tid. Konkret blev nævnt tilskuddet til et arrangement sidste år i samarbejde med Vejlekredsens Juniorer og ansættelsen af Trine Treppendahl som konsulent. PJ lovede en snarlig opfølgning på dette.
- CA efterlyste mere fokus på behovet for at nedsætte betænkningstiden i turneringer, der spilles om aftenen og hvor der er stor deltagelse af juniorer.

**Næste HB-møde afholdes som et "fysisk møde" søndag den 27. august, kl. 10.30.  
Mødested meddeles senere.**